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Kyrkoherde Sten Rydh, Evangelisk-lutherska kyrkan i Sverige. 
Dagens ämne: Kampen mot de onda makterna. 
Epistel: Ef. 5:1–9. 
Evangelium: Luk. 11:14–28.  

I Guds, Faderns + och Sonens och den Helige Andes, namn. Amen. 
Bön. Käre himmelske Fader! Vi tackar dig att du har vunnit seger i kampen mot de 

onda andemakterna. Kom med din helige Ande och hjälp oss genom ditt ord att stå 
emot Satan när han anfaller oss. Ge oss segern genom Jesus Kristus, vår Herre och 
Frälsare. Amen. 

Predikotext 2 årg.: Joh. 12:35–43 
Jesus sade till dem: ”Ännu en kort tid är ljuset ibland er. Vandra medan ni har ljuset, så att 

mörkret inte övervinner er. Den som vandrar i mörkret vet inte vart han går. 36 Tro på ljuset, medan ni 
har ljuset, så att ni blir ljusets barn.” När Jesus hade sagt detta drog han sig tillbaka och dolde sig för 
dem. 37 Fastän han hade gjort så många tecken inför dem, trodde de inte på honom. 38 Så uppfylldes 
profeten Jesajas ord: ”Herre, vem trodde vad som predikades för oss, och för vem var Herrens 
arm uppenbarad?” 39 Alltså kunde de inte tro. Jesaja har också sagt: 40 ”Han har förblindat deras 
ögon och förstockat deras hjärtan, så att de inte ser med sina ögon och förstår med sina hjärtan och 
vänder om och blir botade av mig.” 41 Detta sade Jesaja, därför att han såg hans härlighet och talade 
om honom. 42 Ändå var det många, även bland medlemmarna i Stora rådet, som trodde på honom. 
Men för fariseernas skull ville de inte bekänna det, för att de inte skulle bli uteslutna ur 
synagogan. 43 De ville hellre bli ärade av människor än av Gud. 

Denna dags texter handlar om kampen mot de onda makterna. Bibelns lära måste 
framställas tydlig och klar precis som den är oss given i Guds ord. Då måste vi också 
predika om att det finns en ond andemakt, djävulen, som vill förstöra och fördärva. 
Han är Guds fiende ända sedan syndafallet och han gör allt han kan för att angripa 
Guds kyrka och församling. I dagens evangelium hörde vi hur Jesus drev ut en ond 
ande som var dövstum. Den onda anden hade angripit mannen med ett fysiskt 
lidande. Han kunde varken höra eller tala. Så är också alla sjukdomar en följd av 
syndafallet. I paradiset fanns inga sjukdomar och ingen död och de kommer inte 
heller att finnas i det eviga livet i himlen. Men Guds fiende djävulen kom och lockade 
Adam och Eva till synd mot Gud. Som straff  kom synden och döden in i världen och 
med den också alla slags sjukdomar. Så är synden, döden och allt ont en följd av 
djävulens uppror mot Gud. 

Men Jesus visar i evangeliet att han har makt att driva ut alla onda andar och bota 
alla sjuka. Jesus drev ut den onde anden och då talade den dövstumme. Men 
motståndarna anklagade Jesus och sa att det var med Beelsebul, alltså med Satan, han 
drev ut de onda andarna. Så vänder djävulen det goda som Jesus gör mot honom 
själv. Detta sker också i vår tid. När vi förkunnar Guds ord rent och klart till frälsning 
kommer djävulen med sina invändningar. Han säger att de som kompromisslöst 
förkunnar Bibelns lära är ”för stränga”. De isolerar sig på fel sätt. De är kärlekslösa 
och hårda. Så kom t.ex. de som höll fast vid de lutherska bekännelseskrifterna efter 
Luthers tid att förtalas som kärlekslösa ortodoxer som bara var stridslystna. Istället 
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framhöll djävulen hur vänliga och välmenande de var som istället ville förena olika 
bekännelser och bedriva en mera öppen ”ekumenik” med plats för olika ”åsikter”. 
Den synen spred sig så mer och mer och i vår tid översvämmas kristenheten av falska 
läror och likgiltighet i fråga om sanningen. Detta förstör hela grunden för den kristna 
tron. Men Jesus har makt också idag att driva ut djävulen. I vår predikotext säger han: 
”Ännu en kort tid är ljuset ibland er. Vandra medan ni har ljuset, så att mörkret inte 
övervinner er” (Joh. 12:35). Ljuset är Guds ords ljus. Petrus skriver: ”Så mycket fastare 
står nu det profetiska ordet för oss, och ni gör rätt i att hålla er till det som till ett ljus som lyser på en 
mörk plats, tills dagen gryr och morgonstjärnan går upp i era hjärtan” (2 Petr. 1:19). Detta ord 
möter oss i Bibeln och överallt där det förkunnas rent och klart, utan någon 
förändring. När vi i tro följer detta ord vandrar vi i ljuset, och då kan inte mörkret 
övervinna oss. En kristen har därför av Gud fått ett osvikligt medel till att övervinna 
djävulen och alla hans frestelser och prövningar. 

Men den som inte vill tro på Guds ord vandrar i mörket. Om det sker går vi vilse 
genom att djävulen på ett omärkligt sätt behärskar våra tankar. Han inskärper att vi 
måste följa vårt eget förnuft och inte tro på några gamla sagoberättelser. Bibeln 
förtalar han som full med myter och legender. Aldrig blir djävulen så ivrig och så 
mångordig som när det gäller att förklara hur Bibeln är full med olika fel. Han säger 
att Jesus misstog sig och misslyckades med sitt uppdrag. Han säger att en modern 
människa omöjligen kan tro på försoningen som säger att Jesus dog för hela världens 
synd och att han kroppsligen uppstod på tredje dagen och sedan for upp till himlen. 
Han säger också att det strider mot allt förnuft att dopets vatten skulle kunna frälsa 
eller att nattvardens bröd och vin skulle kunna vara Kristi kropp och blod. Men alla 
dessa djävulens invändningar kallar Jesus för mörker. Han säger: ”Den som vandrar i 
mörkret vet inte vart han går” (v. 35). Därför befinner sig både världens ogudaktiga 
människor och den falska kyrkans vilseledda medlemmar i djupt andligt mörker.  

Men Jesus uppmanar alla med orden: ”Tro på ljuset, medan ni har ljuset, så att ni 
blir ljusets barn” (v. 36). Vi skall därför fortsätta att förkunna och tro precis vad ordet 
säger, utan att lägga till och utan att dra ifrån. Då kan vi vara vissa om att det är Gud 
själv som talar. Detta rena och klara ord och inget annat kan göra att en ogudaktig 
människa kommer till tro och blir bevarad i tron. 

Men djävulen gör allt för att behålla människorna i sitt onda rike. Han vill hindra 
tron på Jesu under. Det står: ”Fastän han hade gjort så många tecken inför dem, 
trodde de inte på honom” (v. 37). Att det kommer att gå på detta sätt var förutsagt 
redan genom profeterna. Johannes nämner att Jesus drog sig tillbaka. Efter en tid av 
förkunnelse och underverk drar han sig undan. Johannes skriver: ”Så uppfylldes 
profeten Jesajas ord: ’Herre, vem trodde vad som predikades för oss, och för vem var 
Herrens arm uppenbarad?’ Alltså kunde de inte tro. Jesaja har också sagt:  ’Han har 
förblindat deras ögon och förstockat deras hjärtan, så att de inte ser med sina ögon 
och förstår med sina hjärtan och vänder om och blir botade av mig.’” (v. 38–40). 

Liksom de skriftlärde och fariséerna smädade Jesus när han hade botat den 
dövstumme så sker det i vår tid. Guds rena och klara förkunnelse förtalas och föraktas. 
Men det sker enligt Jesajas förutsägelse som upprepas på många ställen i Skriften. När 
människor inte tar emot det rena och klara ordet förhärdar Gud deras hjärtan.  Gud 
går bort från dem. Risken är också stor att de som tror sedan av djävulen lockas till att 
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avfalla från tron. I vårt text berättas om att också många rådsherrar trodde på Jesus. 
Men då använde djävulen sig av en annan metod. Han hotade dem med att de då 
skulle bli uteslutna ur synagogan. Johannes skriver: ”Ändå var det många, även bland 
medlemmarna i Stora rådet, som trodde på honom. Men för fariseernas skull ville de 
inte bekänna det, för att de inte skulle bli uteslutna ur synagogan. De ville hellre bli 
ärade av människor än av Gud” (v. 42f).  

Detta sägs nu som varning till alla sanna kristna. Om de börjar frukta människor 
mer än Gud är risken stor att de avfaller. Vi människor vill så gärna följa med 
strömmen. Vi vill inte avvika och riskera hån och förakt för vår kristna tros skull. Men 
Jesus uppmanar varje kristen att vandra på den smala vägen, eftersom den leder till 
himmelen. För att kunna göra detta och inte på nytt hamna på den breda vägen som 
leder till förtappelsen skall vi anbefalla våra liv i Guds händer.  

Jesus har verkligen övervunnit djävulen genom att utföra det stora försoningsverket. 
Han tog på sig alla våra synder och gav oss i stället sin rättfärdighet. Denna försoning 
och förlåtelse gäller för alla människor i hela världen. Genom dopet och tron blir den 
så vår personliga egendom. Därför skall vi inte frukta för djävulens alla angrepp. När 
vi blir sjuka och bekymrade skall vi tänka på att Jesaja säger att Kristus bar alla våra 
sjukdomar i sin kropp (Jes. 53). När vi frestas att överge Guds ord och börja 
kompromissa skall vi tänka på hur Jesus visade bort djävulens frestelser i öknen genom 
att framhålla Guds ord för honom (Matt. 4).  

Så är det inte en ojämn kamp vi för mot de onda andemakterna. Det är en kamp 
som Jesus själv har vunnit. Om vi förtröstar på hans seger kan djävulen inte skada oss. 
Därför skriver aposteln Petrus: ”Var nyktra och vaksamma. Er motståndare djävulen går 
omkring som ett rytande lejon och söker efter vem han skall sluka. Gör motstånd mot honom, orubbliga 
i tron, och tänk på att era bröder här i världen utstår samma lidanden. All nåds Gud, som har kallat 
er till sin eviga härlighet i Kristus, han skall upprätta, stödja, styrka och befästa er, sedan ni en kort 
tid har lidit. Hans är makten i evighet, amen.” (1 Petr. 5:8–10). 

Bön. Lovad vare Gud och välsignad i evighet, som med sitt ord har tröstat, lärt, 
förmanat och varnat oss. Hans Helige Ande stadfäste ordet i våra hjärtan, att vi inte 
må vara glömska hörare, utan ordets görare, och så dagligen tillväxa i tro, hopp, 
kärlek och tålamod intill änden, och bli evigt saliga. Genom Jesus Kristus, vår Herre 
och Frälsare.  Amen.
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